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Gördülékeny bejutás a Mákvirág óvodába 
2010 nyarától

Járdák, fekvőrendőrök, játszóterek

ákosmente Önkor-
mányzata számos aka-
dálymentesítési pályá-
zatot nyert az utóbbi 
két évben. Többségü-

ket, megvalósult beruházásként 
már birtokba is vehették az arra 
rászorulók. Most újabb pályázat 
lett sikeres: a Mákvirág Óvoda 
(Újlak utca 108.) komplex aka-

dálymentesítése az Új Magyar-
ország Fejlesztési Terv keretein 
belül kiírt Egyenlő esélyű hoz-
záférés a közszolgáltatásokhoz 
(Akadálymentesítés) című pá-
lyázaton elnyert 15 millió forint 
támogatás és az Önkormány-
zat 2 millió forintos önköltsé-
ge segítségével 2010-ben való-
sulhat meg. A tervek szerint az 

ovi 2010 nyarán birtokba veheti 
az akadálymentes parkolót, az 
óvodáig megfelelően kialakított 
akadálymentesített járdát, to-
vábbá az épület belső helyiségeit 
a kerekes székesek által átjár-
hatóvá alakított akadálymentes 
ajtókkal, küszöbökkel, akadály-
mentesített vizesblokkokkal. 
A felújítás infókommunikációs 

eszközök beépítésére is kiter-
jed, így a vakok és gyengénlátók 
tájékozódását Braille-feliratos 
funkciójelző táblák, valamint 
a hallássérültek interakcióját 
könnyítő mobil indukciós hur-
kok segítik majd.
Forrás: Rákosmente Önkor-
mányzata

Fekvőrendőrök
Idén Rákoshegyen végzik a 

TEMPO 30-as övezetek kiala-
kítását, mintegy 40 millió fo-
rint értékben. 4 új területen 
alakítanak ki forgalomcsillapí-
tott övezetet, ahol fekvőrend-
őrök segítségével lassítják majd 
a forgalmat. 

A Tempo 30-as övezethatá-
rok:

Baross utca - Melczer utca - 
Lőrinci út - Bocskai utca

Baross utca – Melczer utca – 
Lőrinci út – Szabadság utca

Baross utca – Melczer utca – 
Ferihegyi út – Szabadság utca

Baross utca – Melczer utca – 
Batthyány utca – Bocskai utca

Járdafelújítások
A következő utcákban épül-

nek járdák az ősz folyamán:
Petőfi utca, Táncsics utca, 

Jósika utca, Eötvös utca, Perec 
utca, Rákoskerti utca, Ráspoly 
utca, Nyomdász-Erzsébet krt. 
sarok, Rákoskert sgt -Dalnok ut-
ca sarok, Rákoskert sgt.-Erzsébet 
krt. sarok, Tiszanána utca, Al-
mafa utca, Írás utca, Jászivány 
utca.

Újabb játszóterek épülnek
Rákosmentén idén is folyta-

tódott az Önkormányzat ját-
szótér-fejlesztési programja. Új 

csúszdát kaptak a Fackh Károly 
tér környékén élő gyerekek, a 
Pesti úti lakópark mellett vado-
natúj játszóteret alakítottak ki, 
a Vida dombi játszótér mellett 

egy Streetball-pálya, a Helikop-
ter lakóparkban pedig játszó-
tér, sportpálya épült. Ezekben 
a hetekben újabb helyszíneken 
folytatódik a felújítás és építés, 
mintegy 42 millió forint összér-
tékben.

 

Jelenleg zajló játszótér-fej-
lesztések:

Aranykút u. játszótér: játszó-
tér-felújítás

Diadal u. szabadidőpark: ját-
szótér-építés 

Rózsaszál u.: játszótér-építés
Újlak utca, Mónus Illés park: 

játszótér-építés

A munkákról személyesen is 
meggyőződtünk, az Újlak utcai 
lakótelepen szemrevételeztük 
az iskola mellett épülő játszóte-
ret, amely már most sokak ér-
deklődését kiváltotta. 

A Mónus Illés parkban And-
rea a 4 éves Tomival indult sé-
tálni. Az egyik közeli panelban 
lakó anyuka elmondta, azért 
várják az új játszóteret, mert 
gyermekével nincsen módja 
máshol szabadon játszani, mo-
zogni.

„Jelenleg sokat kell gyalo-
golnunk a játszóig. Ha ott a 
gyereknek pisilnie kell, akkor 
vissza kell jönnünk a lakáshoz, 
és már nem szívesen megyek le 
vele újra. Ha csak ide a ház mel-
lé kell kijönnünk, akkor biztos 
szívesebben jövünk majd visz-
sza” – ecsetelte a fiatal anyuka.

Rebekára a nagypapája vi-
gyázott az őszi délutánon. Ők is 

a játszótér környékén sétáltak, 
és az épülő játékokat figyelték. 
József elmondta, örülnek, hogy 
az új hely körbe lesz kerítve, 
így biztonságosabb lesz majd 
ott játszani. Hozzátette: remé-

li, a vandálok nem teszik majd 
tönkre, nem firkálják össze a 
játékokat, és a kutyások sem 
sétáltatják kutyáikat a térnek 
ezen a részén.
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Hamarosan itt az év vége és lezárul jó néhány, erre az évre előirányzott kisebb beruházás. Járdák, fekvőrendőrök, játszóterek épülnek még, a munkák 
várhatóan november végén fejeződnek be. A Helyi Hírek a helyszíneket térképezte fel.

Fejlesztési körkép

Felhívás
A Magyar Vöröskereszt XVII. kerületi Szervezete 

november 26-án 9órától 12 óráig Egészségnapot tart 
a 1173. Pesti út.167. szám alatt. Vércukorszintmérés, 

koleszterinmérés, valamint vérnyomásméréssel
várjuk a tisztelt érdeklődőket!

Magyar Vöröskereszt XVII. ker. Szervezete

NÁDOR RENDSZEHÁZ KFT.
A Nádor Rendszerház Kft. 1992-ben kezdte meg üzleti 
tevékenységét az informatika területén. A cég tulajdo-
nosai a ’90-es évek vezető informatikai szakemberei 
célul tűzték ki, hogy minőségi termékek forgalmazása 
mellett professzionális szolgáltatásokat biztosítsanak.
Napjainkra a Nádor Rendszerház a hazai tíz legna-
gyobb rendszerintegrációs cég egyike, mára számos, 
széles portfoliót felölelő üzletággal bővült, teljes körű 
megoldásokat kínál az IT biztonság, irodatechnika, 
szoftverfejlesztés és a távközlés területén. Emellett 
évek óta foglalkozik vonalkódtechnikai eszközök, 
rendszerek forgalmazásával. Az RFID technológia 
megjelenésével – jól felismerve a legújabb szükség-
leteket és előrelépési lehetőségeket – felkarolta ezen 
rendszerek hazai terjesztését is, valamint megkezdte 
a hozzájuk kapcsolódó szolgáltatások professzionális 
kialakítását.
A Nádor Rendszerház célja nem merül ki az RFID 
rendszerek minél szélesebb körben történő, profesz-
szionális kiépítésében. Ahogyan eddig is tette, külön-
böző üzletágait egymás szolgálatába kívánja állítani, 
amely által az új, RFID technológiában lehetővé válik 
egy szinte egyedülállóan komplex szolgáltatás meg-
születése. (X)
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elyi Hírek: Ebben a 
ciklusban már szám-
talan utat építettek, 
javítottak, a csapa-
dékvíz-elvezetés is 

végre fontossá vált.  Miért erre 
helyezik a hangsúlyt?

Horváth Tamás: Az itt élő 
embereknek talán ez a legfon-
tosabb. Az utaknál nagy volt 
eddig a lemaradás, sok mindent 
kell bepótolnunk. Közel száz 
kilométer földutunk van. Az 
aszfaltos utakon is sok helyütt 
megoldatlan a vízelvezetés. A 
2006 nyári árvíz – képletesen 
szólva - az utolsó csepp volt 
a pohárban. Amikor azon az 
őszön átvettük a város irányí-
tását, tudtuk, hogy a korábbi-
akhoz képest sokkal gyorsabb, 

dinamikusabb fejlesztésre lesz 
szükség ezen a téren. Szépen 
haladtunk, több mint 100 utcát 
építettünk vagy újítottunk fel az 
utóbbi két évben, csapadékvíz-
elvezetés terén sem volt még 
ennyi beruházás a kerület törté-
netében. Ezen túl azonban van 
még egy nagyon sürgető, eddig 
megoldatlan feladat: a szenny-
vízcsatornázás befejezése. 2007. 
január 1-től ezt a feladatot a 

Főváros átvette a kerületektől, 
EU-s pályázatból remélve Bu-
dapest komplex csatornázást. 
Azóta is várják a kerületek, 
hogy a Fővárosi Önkormányzat 
belevágjon a beruházásba. Elő-
ször 2008-ra ígérték az indulást, 
most már 2010 nyara a legha-
marabb kezdési időpont. Útja-
ink közül 50 km még csatorná-
zatlan. Itt addig nem tudunk, 
nem is szabad utat építeni, amíg 
a csatornázás meg nem valósul, 
hiszen akkor rövid időn belül 
újra fel kellene bontani őket. 
Azon leszünk, hogy a Főváros a 
legelőbbre sorolja kerületünket, 
hogy a beruházás után folytat-
hassuk az utak építésével.

HH: Milyen arányban fi -

nanszírozzák pályázati illetve 
saját költségvetésből a fejlesz-
téseket?

HT: A kiírt pályázatok 70-
30 százalékban, vagy fele-fele 
arányban kérnek önrészt az 
önkormányzatoktól. A lakók 
időnként jelzik, hogy nem ér-
tik, miért újítunk fel meglévő 
aszfaltos utakat, amikor nagyon 
sok a földutunk. A rövid válasz: 
csak e célra van hazai pályázat. 

Mi pedig minden elérhető kül-
ső forrást igyekszünk bevonni a 
kerület fejlesztésébe, így folya-
matosan pályázunk és szeren-
csére nyerünk is. De ezek mel-
lett a földutak aszfaltozása is jól 
halad, már 35 utcán vagyunk 
túl teljeskörű útépítéssel. Itt egy 
uniós pályázat is segített, most 
várjuk a következő elbírálását. 
A fentieken kívül minden év-
ben százmilliós nagyságrend-
ben végzünk útjavításokat is.

HH: Ezeknél milyen mód-
szereket alkalmaznak?

Az útjavítás komplettebb, 
mint egy foltozás vagy kátyú-
zás. Tavaly a bitumen-permete-
zéses technológiát alkalmaztuk, 
idén már három módszerrel 
dolgoztunk. A mechanikai sta-
bilizációval, a remix módszerrel 
és a permetezésnek egy hatéko-
nyabb változatával.  Nem pusz-
tán kátyúzást végzünk, hanem 
az út teljes felületét kezeljük, 
feljavítunk őket olyan szintre, 
hogy stabilan járhatóak legye-
nek. Példaként említhetem pél-
dául az Árkádos utcát, ahol na-
gyon szép egyenletes felületet 
sikerült kialakítani a módszer 
segítségével.

HH: Több kilométernyi csa-
padékcsatornát is építettek, 
saját költségből… 

HT: A pályázatokon útépítés-
re, útfelújításra nyertünk pénzt, 
azonban a beruházásokat addig 
nem lehet elvégezni, amíg nem 
oldjuk meg az esővíz rendszer-
szemléletű elvezetésének fel-
adatát. Erre nincs támogatás, 
ezeket a munkákat saját erőből 
kell megvalósítanunk. Ilyen 
volt például a Naplás út, vagy 
a Ferihegyi út mentén egy-egy 
csapadék-csatorna kiépítése a 
befogadó Rákos-patakig. Ezek 
a térség meglévő és az új aszfal-
tos utcáinak vízét is elvezetik. 
Mindezt önerőből fi nanszíroz-
tuk, mert nem akartunk fél-
munkát csinálni. 

HH: Hogyan választják ki 
a megépítendő utcákat?

HT: Nyilván a legrosszabb 
állapotban lévőket vesszük 

előre. De befolyásolja a döntést 
az is, hogy az adott útra van-e 
jogerős építési engedély, van-
nak-e kész kiviteli tervek. Ezek 

nélkül hozzá sem kezdhetünk. 
Az aszfaltozás mellett ezért 
nagy hangsúlyt helyezünk az 
előkészítésre, a terveztetésre is: 
közel 50 földes utcához rendel-
tük meg az útépítési terveket, 
hogy azokkal folytathassuk a 
munkákat. 

HH: Mik a elképzelések a jö-
vőre nézve?

HT: Folyamatosan pályá-
zunk, keressük a lehetőséget 
az újabb források bevonására. 

Az aszfaltos utak felújításával 
jövő tavasszal végzünk, ezek 
után az útépítések maradnak fő 
feladatként. Terveinket beszű-

kítik a folyamatos kormányzati 
megszorítások, az önkormány-
zatoktól rengeteg pénzt vontak 
el, így nehezebb dolgunk lesz 
jövőre. Természetesen fejlesz-
teni a megszorítások ellenére 
is szeretnénk. Rajtunk nem fog 
múlni.

HH: Komoly beruházások-
ról beszélünk. Hogyan válasz-
tanak ehhez kivitelezőt?

HT: Természetesen közbe-
szerzés útján, a legjobb aján-
lattevő kiválasztásával. Tavaly 
lebonyolítottunk egy három-
milliárdos keretszerződéses 
közbeszerzési eljárást. Itt há-
rom ajánlattevő ajánlatát fo-
gadtuk el, és a legkedvezőbb 
ajánlattevővel kötöttünk szer-
ződést. Ez a cég a Duna Aszfalt 
Kft ., ők végzik a kivitelezéseket. 
A tapasztalataink alapján el-
mondhatom, hogy sikeres és jó 
az együttműködés a kerület és a 
Duna Aszfalt között.
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Dinamikus útfejlesztések Rákosmentén

H
Sorra tűnnek el a földutak a kerületből az Önkormányzat több milliárdos beruházásainak következtében. A XVII. kerületben eddig számos helyen hi-
ányzott a csapadékvíz-elvezetés, az útburkolat sem volt megfelelő. 2008-2009 folyamán nagyarányú beruházások történtek, amelyek révén sokat válto-
zott Rákosmente. Horváth Tamás alpolgármester az infrastrukturális fejlesztésekről beszélt a Helyi Híreknek.
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